
Drodzy przyjaciele Sawięcic! 
Wola Opatrzności zrządziła. 2 miejscowość 
SŁAWIĘ Cl CE stała się dla nas bstzo bliska. Dla 
jednych z racji urodzenia, inni pensli Sławięcice 
poprzez naukę w szkole średniej, jesczeinni związali 
się z tą miejscowością od moment gdy tu zaczęli 
mieszkać. Dla bardzo wielu ludzi aeszk3jących za 
granicą Sławięcice zostanąjuż nazaBzemaiąkropką 
na mapie Polski., patrząc r.a jej połuaiowa-zachodnie 
tereny. 
Dla duchowego scalenia nas wszstkich i w po-
rozumieniu z Naszym Księdzem Prooszczem prag-
niemy powołać do istnienia "OWARZYSTWO 
PRZYJACIÓŁ SŁAWtĘCIC. 
Towarzystwo chce być szkołą jesości, chce być 
miejscem, gdzie będziemy uczyć sięóżnic. Wolność i 
godnośćosoby ludzkiej, jej prawadcaclnego rozwoju 
osobowego i społecznego, jej prawdo własnej kul-
tury i języka będą podstawą wsakiego naszego 
działania. 
Towarzystwo chce być pomostenr, między ludźmi, 
którzy przez związek ze Słswięcica® dzisiaj rozsiani 
pragną budować Nową Europę. 
Sławięcice - nasza, mała Ojczyzna-mają być mag-
nesem przyciągającym nas wszysikjń. 
Towarzystwo, jako propozycja praiecznej realizacji 
wspólnoty chrześcijańskiej, chce prede wszystkim 
roztaczać opiekę i organizować »moc dla. ludzi 
potrzebujących, mieszkających dzis&wSławięcicach 
i ze Sławięcicami związanych. 
W porozumieniu z instytucjami okólnymi chce 
iroszczyć się o wychowanie i wykszstcenie młodego 
pokolenia. Pragnie także brać cmny udział we 
wszystkich przejawach życia społecnego Ziemi Ko-
zielskiej. Ambicją założycieli jas gromadzenie 
pamiątek związanych z przeszłości? naszej pięknej, 
pełnej bogatej histoiii miejscowości 
Jesteśmy przekonani, że miejsce nerrzeką Kłodnicą i 
Kanałem Gliwickim zostało nam niet&o podarowane, 
ale i zadane. Chcemy chronić tusszą przyrodę i 
środowisko naturalne - będzie to jano z podstawo-
wych zadań naszego towarzystwa. 

W naszym kąciku literackim drukować beosmy utwory pisarzy i poetów 
znanych i mniej znanych, Zaoraszj^y teiBSńitartów. Dziś wiersz 
znanego poety - księdza Jana Twardowsteio. 

KB 

Y-s. Jan Twardowski 
Zmartwię?* 

Jezu - martwił się proboszcz -
głosisz tylko prawdę 
nić wyjeżdżasz na Zachód by kupić rn.ciiir 
w Rosji juz zmiękło a l y wcia,ż w ukryciu 
Nie tuduiesz kościoła z "pustaków 
lecz z żywego serca 
nie odkładasz na wszelki wypadek 

jak Ty sobie dasz rad? w życiu-

Członkiem naszego Towarzystw* może być każdy, bez 
względu na to, gdzie teraz praaje lub mieszka, jakim 
językiemmówi.jakiejjestorientaciiiBliiycznej.niezależnieod 
tego, czy jest wierzącym czy też nie 
Nasze przyjacielskie ręce i serca wciągamy do wszystkich, 
którzy w Sławięcicach mieszkają afertu się urodzili, chodzili tu 
doszkołylubtylkoo Sławięcicachstezeli. Mamy nadziej , że 
wszystkie istniejące już organizacjeaugrupowania działające 
na terenie Sławiecic, Jak rónież działające poza 
Sławięcicami, ale z nimi związaat stałyby się członkami 
wspierającymi naszego Towarzystwu. 
Pragniemy wydawać pi .mo "Nasa Gazeta". Przy pomocy 
tego periodyku pragniemy informareć członków i zaintere-
sowanych o wszystkim, co dotyczySawiędc i Sławięciczan. 
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A może warta sprćbować? 
gazetę. Pc co? Jara/n ie było dosyć Ludności, dosyć 

ż i ts 
tak: - "znalazła się 

im się chce to robić"; - "a może 
inająwiym interes"; - "jak chcąńiech robią my się tam 

pchaJi". 
w jeden ery drugi będzie narzekał - "tego 

ma to a indziej jest lepiej, inaczej, a dla-
itp. 

To jest sposób myślenia. Teraz nastają inne czasy. 
Jest szansa na zrobienie wieiu rzeczy po naszemu, tak. 
żeby nam było dobrze i byśmy byii zadowoleni. 
Trzeba popatrzećtrochę d3iej niżwłasns poc^/órko, mieć 
jakąś wizje przyszłości, nie tracić szansy już na starcie. 
Razem zrobi się dużo węcej niż w pojedynkę. 
Państwo' teraz da niewiele albo i nic, najwyżej stworzy 
warunki, możliwości i tyiko nd nas zależy jak je wykorzys-
tamy. . 
Sławi; i ę ę maiąljpgałą histerię i n*ogą.niąsit*chlubić. Ale 
tę hisk- -ę >rze'ja zncu:, trzeba ;ą przekazywać młodszym i 
tym, osiedlają. 
Teraz tylkn dzielnicą i to na peryferiach 
Kr r i * V"!-. '•>' narz głos był słyszalny i 

i : ..sr.se t". Vj*'iełu 
ale też wieli* nowych 

s»ę u; i v> różne strony i z różoych 
stron 

ich wszyslkich łączyła przynajmniej jedna 
my?! - u;r •' Siawięcif. chęć pracy dfaisgo osiedla. 
Pcc?aii..:-;nv • :2 Ljłączye si; r energię, pomysły i środki 
t>'ch, którzy ti' mieszkają lub mieszkali i tych. którzy są nam 
przyjaźni. " ' v 

Chcemy uc.:y;i:ć ze Sławiecic osiedle, które będzie naszą 
duma i racością! 
Planujemy w ptzyszłości jako Towarzystwo Przyjaciół 
Sławięcic prowadzić rozmaitą dziala.incść - kulturalną, • 
gospodarczą itp. 
Jest tutaj mi&i-.ce dlawszystkich niezależni© od tego skąd 
przyszli, gdzie się urodzili, jakim językiem mówią i jaką 
wiarę wyznają. Kryterium iest jedno: czuć się związanym 
ze Sławięcicami i coś chcieć dla nich zrobić. 
Postanowiliśmy wydawać: "Naszą gazetę". 
Różne są zdania na jej temat Widzimy sens i cel informo-
wania wszystkich o tym co się dzieje w Osiedlu, w Radzie -
Miejskiej. Parali!, w szkole, czym zajmuje się Samorząd. 

* Pragnie; publikować historię Sławięcic, praktyczne po-
rady, informacje o ślubach, narodzinach, pogrzebach, 
nowych mieszkańcach. Badzie miejsce na publikowanie 
własnych utworów, korespondencji, wspomnień. 
Oczekujemy na wszelkie pomysły i inicjatywy dotyczące 
żarów;:o 'Towarzystwa" jak i pisma a pszede wszystkim 

liczymy na pomoc i współprac 
Z jednego pr winriśmy sobie zdać sprwwę: jeśli nie zro-
bimy nic, to zmarnowaną szansę możemy mieć p»e-
insje tylku uo risbie samych 

Więc trzeba spróbowć - musi się udać! 
Grzegorz Białek 

Statut Towarzystwa jest opracowywany. Gotowy projekt 
zostanie udostępniony do dyskusji. 
Po poprawkach i uchwaleniu na zebraniu ogólnym 
zosta/łie zgłoszony do sądu ce<em zarejestrowania 
naszego Towarzystwa jako organizacji prawnej. 
O terminie zebrania poinformujemy za pomocą 
specjalnych ogłoszeń. 

Apteka t 
Po wielu latach upartych starań mieszkańców Osiedla. 
Sławięcice o swoją aptekę, trud i upór zostały uwieńczone 
sukcesem. Trzeciego września br. zaczęła prac* pry 
walna apteka. Prowadzić otrą będzie pewy ttsor.ymćrnl 
Urzędowego Spisu Leków, szerofc asortyment ziół i 
preparatów "Herbapolu" o; oz środki i preparaty para-ter-
maceutyczne. 
Pracownicy apteki starać rię !--• ludzie Wcrzystsiący 
z usług apteki byii rzetelnie i1uchov<o m ^ ł u a r . w i 
A jeżeli po pewnym czesie słyszeć się będzie ^ J e -
dzenie "idę ao naszej aptek-", będzie to spetnieme 
życzeń ludzi, klorzy w niej pracują jaK i tych, którzy włożyli 
duży wkład w jej powstanie. 
W tym miejscu nie można pominąć pana Włodzimierza 
Matuszewskiego, k.óry czuć się może jej Ojcem Chrzest-
nym, Radnych Osiedla o fez wielu życzliwych i chętnie 
niosących pomoc w jej organizowaniu. 
Niżej podpisany, Prowadzący tę aptekę zaprasza, do 
kc.-rzystsniaz jej usług Społeczeństwo Osiedla oraz oko-
licznych mie.iscowośtt codziennie w godzinach od 10°°-
18°° 

mgr Macie/emki. 

Profesor Tadeusz Chmielewski nie żyje! 

W dniu 8.09.1990 r. zmarł Profesor ladeusz Chmie-
lewski. Długoletni nauczycie! Technikum Chemicz-
nego w Sławięcicach. Wielki przyjaciel młodzieży. 
Wychowawca wielu pokoleń chemików. Do grona 
wychowanków Profesora należą ministrowie, dyrek-
torzy, księża 

Dziękujemy Ci Panie Profesorze. 
Spoczywaj w pokoiu. 



HISTORIA SŁAWIĘCIC 
L'R!.viętiUG -:e)scov. 'ośc godnf- sławy (gdyż nszwę tę 
wywodzićmoż;<3. od słowó. sława) należ/ do najstarszych 
sia Śląsku. Przetrwała ona od czasów piastowskich aż do 
dnia dzisiejszego. Rdzeń nazwy "sława" zachował się 
nawet w niemieckim brzmieniu nazwy miejscowości w 
okresie Trzeciej Rzeszy (EhrenforsI). 
Założenie Słc-yięcictrudno jestpowiązać z konkretną da-
ta. Nieznane są początki grodu, osady lub kościoła Dość 
przypadkowe wykopaliska ujawniły śiady osadnictwa 
wczesno-hisiorycznego, sięgającego - być może IX 
wieku. Podczas wyburzania starego kościoła sławięnic-
kiego w XIX wieku napotkano na stare fundamenty. Układ 
ich wskazywał naresztki świątyni pogańskiej, którąpóżniej 
przekształcono w kościół chrześcijański. 
Najdawniejsze zapiski odnoszące się do Sławięcic po-
chodzą z Xlii wieku. W tym czasie wchodziły one w skład 
księstwa opolskiego rządzonego przez śląskich Piasto-
wiczów, księcia Kazimierza (1211-1229), Mieszkali (1223-
1246) i księcia Władysława Opoiezyka (tego, 
któ?y sprowadził do Częstochow* Obr*z J&snosórski). Po 
jego śmierci księstwo zostaio pndz:e!one miedzy czte-
rech synów. Sławięcics wesz?v w skład księstwa ko-
zielsko bytomskiego. 
. źreri;:- ^ w ^ c i c e z ksieciem 
•/.'iac- -,ła\'.em !! Gp&iczyk-stm. • •.-.-::onodornie za jego 
penc\vaaia uzyskały prc-iwa mieuK. . v 'ym ez^sle istniał 
również Ujazd będący własnością biskupów y.-rocfaw-
skich. To tjliskie sąsiedztwo mis'o niekorzystny wpływ na 
los Sr&więcic. Stanowiły one jako mięsie zagrożenie dla 

znaczenie 

rozwoju gospodarczego pob!i»kiego ujazdi jiopada 
IZBO :eku książę Władysław. I! Opofczyk odebrał 
Sławiecicom prawa miejskie i zamierał je w zwy-dą wieś. 
Utraciły one wówczas prawa targowe, a nawet drogę 
publiczna, która miała przechodzić tylko przez Ujazd. 
Odebranie praw miejskich Sławięcicom spowodowało 
niewątpliwie uszczuplenie znaczenia miejscowości i do-
chodów księcia. Celem rekompensaty otrzymał on od 
bisk .'p3 wrocławskiego li wiosek. 
Sirary jakie ponieśii mieszkańcy Sławięcic, trudno dziś 
i. cenić. Można przypuszczać, że w 1260 r. trwała już 
t ':dowa miasta, że wytyczono je?o przyszły kształt 
wyznaczono miejsce pod budowę ratusza i domów 
mieszkalnych. Trudno jest jednak jednoznacznie umiejs-
cowić położenie rynku i innych obiektów. Możrtawskazać 
dwa obszary: jeden położony w pobliżu dzisiejszego, 
kościoła parafialnego, określany później jako Wielkie 
S ł & . w i ę c i c e , drugi to okolice Technikum Chemicznego, 
określany jako Małe Sławięcice, później utrwaliła się 
również nazwa Mała Wieś. 
Pozbawienie Sławięcic praw miejskich nie było równo-
znaczne z likwidacją osady istniejącej tu od dawna. Wieś 
miała nada] warunki utrzymania się, a nawet rozwo;u. Sta-
nowiła-,v czasie pobytów księcia przejściowy, lecz ważny 

rzecz i jego 
c.d.n 

Opracowano: podstawie pracy K. Jońcy. 
Krzysztof Kowalkowski 

W szpitalu 
przeszło sto szpital sławięcicw pomoc 

chorym ze Sławięcic i okolicy. W ciągu tego stulecia 
w nim wielu wspaniałych ludzi.~3ednym z nich 

odkrywca prątka 
gruźlicy - Robert Koch. Dziś szpital jego imię. Jaku' 
obiekt zaoytkowy podiega ochronie prawnej! 
Obecnie istnieją tu dwa Oddziały Chorób Ruc oraz 
Oddział Internistyczno-Zawodowy. Na korzyść Oddzia-
łów prac.ija: apteka szpitalna, pracownia rentgenowska, 
laboratorium (pracujące także dla Prz-.fhodp.' w Sławi^-
cicaeh) oroz zespół administracyjno-gr.spodarczy. 

dobrego można o ludziach, pracujących, 
nim rą opieką. 

Sr. ppcjenci. którzy męjaesi> oaz do 
Meczewji<»?:'rfz:Vioyżrry• .pi1- rijaw-eac^tgo.Y.Ńei; 
cJ-ioryiT?; x że 2 te s;ę 

r w ż; 
świadczy. 
A pamiętać, że warunki procy L-!lol&i 

to 
się diagnostyka. Do . zmian nsleźy ucsi&s 

ować stare budynki i ich infrastrukuuę. Poważniejszych 
zmian często wprowadzić nie można. Na przeszkodzie 
słoią czasem przepisy o ochronie zabytków, a najczęściej 
- brak funduszy. Jest to bolączka c&łc-j naszej ?n:ż*y 
zdrowi* \iako jednostka budżetowa jesteśmy zależni od 
stanu finansów państwa, a stan ten jest powszechnie zneny. 
Czekajr.y z nadzieją na nowe zasady finansowania służby 
zdrowi? ale nie czekamy bezczynnie 
Dzięki współpracy z zakładami przemysłowymi 
Kędzierzyna-Kożla udaje się poprawić zaopatrzenie w 
aparaturę medyczną Mamy aparat do ulrrasonografii, kar-
dio monitory. bronchofiberoskop. 
Czynimy starania w kreiu i za granicą o zdobycie jeszcze 

. kilku urzsdzeń, które pozwolą na lepszą diagnostykę i 
usprawnienie leczenia. Jest jeszcze wiele do zrobienia' 
Tę krótką notatkę chciałbym zakończyć apelem do 
wszysikich czytelników. Jeżeli ktoś z was, drodzy 
Czytelnicy, może w jakiś sposób nam pomóc, będziemy 
głęboko wdzięczni. Czekamy na ka? dą inicjatywę. Każda 
z nich jest ważna, bo może przynieść ulgę w cierpieniu a 
nawet uratować czyjeś życie. A przzeteż po to jesteśmy! 

Krzysztof SurdyncwsU 
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Amerykanie w Sławięcicach 
16 września, późnym niedzielnym popołudniem mieliśmy 
okazję powitać w Sławięcicach grypę amerykańskich 
turystów-pielgrzymów z Teksasu. Ta 23 osobowa grupa 
starszych osób to potomkowie polskiej emigracji z 1854r„ 
którzy próbują odnaleźć swoje rodzinne korzenie i 
miejsca, z których kiedyś, przed ponad wiekiem wyemi-
growali ich dziadkowie. 
1 eh o c is i Sławięcice do tych miejsc nie należą, przyjechali 
również tu, aby zobaczyć rodzinną miejscowość i dom 
swojego księdza misjonarza w Teksasie - Franciszka 
Kurzaja. 
Powitanie odbyło się na kościelnym placu udekorowanym 
z tej okazji flagami narodowymi Stanów Zjednoczonych, 
Polski oraj flagą stanu Teksas. Ksiądz proboszcz J. 
Fiechoczek powiedział parę słów powitania po polsku i 
angielsku, a małe dziewczynki wręczyły każdemu 
uczestnikowi pielgrzymki bukieciki kwiatów. 
Mile, jak zauważyliśmy, zaskoczeni amerykańscy goście 
przywitali się z każdą osobą, która była na parkingu. W 
większości wypadków posługiwali się przy tym, i to 
zupełnie nieźle, starą gwarą śląska. 
Po krótkim błogosławieństwie w kościele, całą grupą -
wraz z księdzem Kłakiem - również polskim misjonarzem 

'JS.K. udali sie na ulicą Ma!a_ Ati ̂ kc;q, przynajmniej dla 
r/c-kfor/dt: L:yf p i ze fad przez Sławiscitó WyćźK za-
t:rz£Żcne,wkcnie. za miast autobusem. Chętnych do takiej 
przejażdżki nie w/straszył padający cały dzień deszcz. 
! i/' ulicy Malej gości oczekiwali rodzice i bracia księdza 
Franka, pozostali jej mieszkańcy o t s i chórek dziewczy-
nek śpiewających przy akompaniamencie gitary. 
Po krótkiej wizycie w rodzinnym domu księdza, goście po-
wrócili na plebanię, gdzie oczekiwała ich już przygotowa-
nawcześniej kolacjaoraz ostatnia atrakcja.sławięcickiego 
wieczoru, czyli pan Jochem i jego zespół muzyczny. 
Oczywiście, gdzie ten zespół, tam i wesoła zabawa, którą 
naprawdę żal było przerywać, nawet ze względu napóźną 
porę i czekającą jeszcze naszych gości efrogę do Opola. 
Gdy jednak nadszedł już czas pożegnania i ostatniej 
wspólnej międzynarodowej pieśni przyjaźni, załamujący 
.'>ię głos i Izy wzruszenia nie były rzadkością, 
i chociaż cały program pobytu amerykańskich gości wy-
pemior.ybył wieloma atrakcjami związanymi ze zwiedza-
n y m wspaniałych i zabytkowych miejsc w Krakowie czy 
Warszawie, to jednak w Sławięcicach. poprzer bezpoś-
i ;. -Jni kontakt z ludźmi, mieli oni okazję przekonać się o 
p.zys}c'v7i'owej polskiej serdeczności oraz gościnności. 

Grażyna Kret 

O co walczą Radni? 
Radnymi w nowowybranej 27.V.90r. Radzie Miejskiej 
Kędzierzyna-Koźla, reprezentującymi Osiedle 
Sławięcice, są Anna Białek, Gerard Kurzaj i Józef Rypa. ty 
36-osobowej Radzie mamy więc 3 "naszych". Jako Radni 
uważamy, że do najpilniejszych problemów, które v/ 
Sławięcicach trzeba rozwiązać należą; 

1) ochrona środowiska naturalnego osiedla 
2) gazyfikacja - w październiku b.r. rozpoczyna się 

budowa 2,6 km odcinka rurociągu wysokiego 
ciśnienia. Wykonawca. - "Gazobudowa" Zabrze, in-
westor - "łnwestdim" Kędzierzyn-Koźle 

3) saia gimnastyczna dla szkoły podstawowej 
4) kanalizacja Osiedla 
5) naprawa dróg i chodników 
6) budowa nowego mostu na Kłodnicy w parkuj remont 

tzw. "m a ł e g o m o stku" 
7) uporządkowanie zabytkowego parku 
8) poprawa telefonizacji 
9) usuwanie śmieci (likwidacja dzikich wysypisk) 
10) poprawa pracy sieci wodociągowej 
11) oświetlenie ulic 
12) regulacja rzeki Kłodnicy 
13) likwidacja pustostanów mieszkaniowych i oc! Jenie lo-

kali komunslnycfc dobr°r.v.i gospofjr.rzow: 
14) poprawo handu i usług 
15) uczynienie z Domu Kultury rzeczywistej placówki kul-

tury 
16) likwidacja brzydkich tablic informacyjnych przy 

wjeździe do Sławięcic 
17) poprawaestetyki Osiedla (zieleń, wystawy, szyldy itp.). 

Mamy świadomość, że w ciągu 4-letniej kadencji 
wszystkich spraw nie załatwimy. Ale kiedyś trzeba 
przecież zacząć! 

Nastawiony optymistycznie: 
Gerard Kurza} 

następnym numerze "Naszej Gazety" min.: korespondencja ks. Franka z Teksasu; wiadomości z 'Togo 
Liryka); najnowsze informacje o gazyfikacji Osiedla; Kącik świąteczny; historia sportu w Sławięcicach 
iśdc.l); Sławięcice v Rzymie (odc.l): ^wiad z Panem J. Kapotą pt " M budowałem Kanał Gliwicki" i inne. 
;'AFiJvAS2AMY! 

" F O T O L A B " 
to szybkość solidność pewność 

Współwłaściciel FIRMY 
Michał Szendziełorz, mieszkaniec Sławięcic 
zaprasza wszystkich FOTO A M A T O R Ó W 

Kędzierzyn ul. Piotra Skargi 21 



5 

Gwarantujemy serdeczność i przyjaźń. 
Na terenie naszego Osiedla istnieje i prężnie działa Polski 
Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów. Nasze koło 
terenowe liczy 120 członków. Są to ludzie w wieku 
podeszłym, renciści, ludzie chorzy i często samotni. W 
Związku naszym szukają przyjaźni, zrozumienia, towa-
rzyskich spotkań, rozrywki, a niekiedy również wsparcia 
materialnego. 
Zasłużonym dla naszego Koła i całego Związku 
działaczem jest Pan Robert Węgrzyk, założyciel i 
długoletni Prezes koła. Są wśród nas dostojni i wielce 
szanowni państwo Jutrzowie. państwo Grabowscy, 
państwo Dudkowie i wielu innych, zasłużonych 
mieszkańców naszego Osiedla. 
W środowisku naszym Związek ten cieszy się dużym 
uznaniem i szacunkiem, mamy bardzo duże wsparcie i 
pomoc tutejszej paratii, a szczególnie Księdza 
Proboszcza, mamy także pomoc ze strony Samorządu 
Mieszkańców, Zakładu Produkcji Warzywniczej oraz 
osób prywatnych i rzemieślników, którzy nie szczędzą 
pomocy materialnej, tunelując nam wycieczki czy inne 
imprezy przy ciastku i kawie. 
Całym wielkim sercem wspomaga nas już emerytka, ale 
ciągle zapracowana pani E. Kurzaj. która razem z paniami 
B. Schifter i K. Orczyk starają się wnieść do naszej pracy 
coś nowego tak, aby urozmaicić i uatrakcyjnić smutne 
często życie naszych Babć i Dziadków, Ojców, Matek i 
Przyjaciół. Nie możemy i nie chcemy być poza nawiasem 
życia społecznego Osiedla i Miasta. 
Mieliśmy bardzo wiele miłych i przyjemnych spotkań z cie-
kawymi ludźmi, uroczyście i z fasonem obchodzimy 
"Dzień Matki", "Dzień Babci". "Dzień Kobiet", Dni Emeryta 
i Rencisty. W świątecznym nastroju spotykamy się po 
świętach Bożego Narodzenia - przy świecach i z kolędami 
cieszymy się wspólnie z narodzenia Pana. Oglądamy 
razem" i cżęsto na wesoło filmy z kaset wideo, ofiarowane 
nam przez mieszkańców Osiedla - przyjaciół naszego 
Związku. Były na naszych spotkaniach modlitwy, śpiewy, 
dowcipy i nawet tańców nie zabrakło. Korzystamy z 
sanatoriów, wczasów, biletów ulgowych i wycieczek tak 
bliskich i dalekich, na jakie nas stać. 
Programem swego działania pragniemy objąć wszystkich 
potrzebujących mieszkańców naszego Osiedla, bez 
względu na ich pochodzenie i poglądy. Obiecujemy im 
miłe spędzenie wolnych chwil w gromadzie, wszelką 
pomoc, z materialną włącznie - na miarę naszych 
możliwości, gwarantujemy serdeczność, zrozumienie i 
przyjaźń. 
Tak miłą i serdeczną atmosferę w naszym kole 
zawdzięczamy wszystkim wymienionym, jak i tym nie 
wymienionym członkom naszej wspólnoty, przyjaciołom 
wspierającym nas. za co wszystkim im Bóg Zapłać. 

Piszą dzieci. 
Wtym roku wnaszej Parafii zorganizowano półkolonie dl 
dzieci, które nie wyjechały na wakacje. Organizatorem ic 
był parafialny "Caritas" razem ze szkołą. Nazywało się t 
"Świetne lato w Sławięcicach". 
Co kilka dni opiekę naci grupą dzieci obejmowały inn 
osoby - byli to rodzice i inni dorośli ze Sławięcic. \ 
związku z tym program półkolonii był bardz 
urozmaicony. 
Jeździliśmy na. wycieczki - m.in. na Górę Św. Anny, d 
wesołego miasteczka, do Opola, do Mosznej. Jeśli był 
ładna pogoda, to kąpaliśmy się w baseni w Blachowni. 
Braliśmy udział w ogniskach, zabawach, konkursach 
pięknymi nagrodami. Każdego dnia bawiliśmy się wesołe 
Byliśmy też z księdzem Frankiem na ślubie i weselu. 
Poznaliśmy wiele innych dzieci - z Miejsca Kłodnickiegc 
Blachowni a także z Kędzierzyna, które też przyjeźdzał 
na nasze półkolonie. 
Było bardzo dobrze. Mamy nadzieję, że w przyszłym rok 
też będą chętni dorośli do zorganizowania, nam wakacj 
Dużo buziaków dla wszystkich. 

Sióstr, 
PS. Pomogły nam PGO i Spółdzielnia Mleczarska ora 
wielu dobrych ludzi. Dziękujemy im bardzo. 

DZIEŃ EDUKACJI NARODOWEJ 

Z tej okazji Dyrekcji Szkoły Podstawowej. Technikun 
i Przedszkola oraz wszystkim nauczycielom i wychc 
wawcom życzymy wielu dni radości i sukcesów w pracy 
dziećmi i młodzieżą. 
Wszystkim liczącym się życzymy dobrego samopoczuci 
w szkole i unikania jedynek, czyli "pał". 

REDAHCJ, 

Prywatna Piekarnia -
Pana ZDONA, 

Sławięcice (obok Technikum) 
ZAPRASZA! 

Włodzimierz Matuszewski 
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Z ostatniej chwili 
V poniedziałek, 8.X.1990 r. nastąpiło protokolarne oddanie placu budowy pod 
lazociąg wysokiego ciśnienia, który zasili w przyszłości całe Sławięcice. Wykonawca 
•boty - "Gazobudowa" z Zabrza przejęła pas leśny od Nadleśnictwa i jak zapewnia 
jerownik Grupy Robót inż.Grabowski, pierwsze rury będą ułożone jeszcze w 
laździerniku br. 

Witamy w Sławięcicach, inżynierze Grabowski! 
Czekaliśmy na Pana z utęsknieniem całe 7 lat! 

dzięki ofiarności parafian z Duisburga, 
ościół w Miejscu Kłodnickim otrzymał 
zwony a szpital w Sławięcicach inhala-
3ry oraz leki. 
Ofiarodawcom serdeczne Bóg zapłać! 

udynek kina "Mozaika" należy do 
famorządu Mieszkańców. 
Oczekujemy na propozycje ciekawego 
wykorzystania. 

Samorząd 

irmie"DROGBUD", która "naprawiała" 
awierzchnię ulicy Sławięcickiej gratu-
jemy szybkiej i dokładnej pracy. 
/ten sposób może dogonimy Europę za 

. 00 lat. 

Ze sportu 
Reprezentacja Sławięcic (w wieku do lat 15) 
zwyciężyła drużynę z Niezdrowic. Wynik 3:0 to 
zasługatakichzawodriikówjak:TornekPoloczek, 
Andrzej Wieczorek, Mariusz Syrek, Tomasz Kiel, 
Marek Przebierida, Mariusz Sladczyk, Janusz 
Przeździerny, Marek Kiełbasa, Maciej 
Przewrocki, Stachu Kasperczyk i inni. 
Brawo chłopcy. Tylko tak dalej. Sławięcice 
czekają na wasze zwycięstwa. 
A może zagracie z Cisowa? 

Najtańsze i najsmaczniejsze przetwory 
owocowe i warzywne poleca 

SKLEP FIRMOWY 
Zakładu Produkcji Warzywniczej 

ul. Sławięcicka czynny od 1CF - 18ULl. 

ZAPRASZAMY 

Cały dochód ze sprzedaży Gazety przeznaczony jest na cele charytatywne. 

pdaguje kolegium: Grzegorz Białek, Krzysztof Burdynowski, Maria Grzywacz, Gerard Kurzaj, Piotr 01e3z. 
pres redakcji: 47-230 Kędzierzyn-Koźle (Sławięcice), ul. Asnyka 17, tel 352-51 
pdakcja zaprasza wszystkich chętnych do wspólredagownia pisma. Jesteśmy otwarci na wszelkie propo-
rcje, uwagi, opinie. 
'oby mieszkające obecnie za granicą a zainteresowane systematycznym otrzymywaniem drogą pocztową 
faszej Gazety" prośmy o listowny kontakt z Redakcją. 
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A może warto spróbować? 

Skądtenpo!łysł?Z&.kladsćjeJaeśtowarT/stwo,vvydaw0.ć 
gazetę. Pt- co? Ja oy nie było dosyć Ludności, dosyć 
kłopotów i p -acy w domu. Przecież i tak ciągle brakuję 
er. su. Wie i u pomyśli taić - "znalazła się grupa 
szaleńców"; - "że też im się tak chce to robić"; - "a może 
mają wtym swoi interes"; - "Jak-chcą liiech robią my się łam 
uii? będziemy pcha!i". 
A w chwile później jeden ery drugi będzie narzekał - "tego 
nie ma, to nie tek. a gdzie indziej jest lepiej, inaczej, a dla-
czego tego nie zrobili" itp. 
To jest stary sposób myślenia. Teraz nastają inne czasy, 
iiest szansa na zrobienie wieiu rzeczy po naszemu, tak. 
żeby nam było dobrze ibyśmy byii zadowoleni. 
Trzebapopatrzećtrochę d3lej niż własne podpórko, mieć 
jakąś wizje przyszłości, nie tracić szansy już na starcie. 
Razem zrobi się dużo więcej'niż w pojedynkę. 
Państwo' teraz da niewiele aibo i nic, najwyżej stworzy 
warunki, możliwości i tyiko pd nas zależy jak je wykorzys-
tamy. _ 
Sławi;' ię.Q maią iiogeśą histerię i n«gęflią-si«»chfubłć. Ale 
tę hisv"- -ę trzfeba zna.:, trzeba ją przekazywać młodszym i 
tym. którzy h i osiedlają. 
Teraz jeśteir;y'tytko dzielnicą i to na peryferiach-
KrT ier .y r -Kozia Tr."' - ' y nasz głos był słyszalny i 
stano i . ;-.. ;n!£ .•'• i?.ych r:-dnych. Wielu 
mieszkańca Sławiąc--.yjscfiallft, ale też wielu nowych 
się ui g e-. 3. Rozjech.- ;i się w różne strony i z różnych 
stron przytyli. 
Pragniemy >>y ich wszystkich łączyła przynajmniej jedna 
myśl - UiT1!pwanis Sławięcic i chęć pracy dlatego osiedla. 
Pc; . ; ; 3 ł ą c z y ć si; , energię, pomysły i środki 
tych, którzy t mieszkają łub mieszkali i tycft. którzy są nam 
przyjaźni. " ' - ' » 
Chcemy uczynić ze Sławięcic osiedle, które będzie naszą 
dumą i radością! 
Planujemy w przyszłości jako Towarzystwo Przyjaciół 
Sławięcic prowadzić rozmaitą działalność - kulturalną, • 
gospodarczą itp. 
Jest tutaj mie lce dla wszystkich niezależnie od tego skąd 
przyszli, gdzie się urodzili, jakim językiem mówią i jaką 
wiarę wyznają. Kryterium jest jedno: czuć się związanym 
ze Sław.ęcicami i coś chcieć dla nich zrobić. 
Postanowiliśmy wydawać: "Naszą gazetę". 
Różne są zdania na jej temat Widzimy sens i cel informo-
wania wsri ikioh o tym co się dzieje w Osiedlu, w Radzie -
Miejskiej, Parafii, w szkole, czym zajmuje się Samorząd. 

* Pragnie; -publikować historię Sławięcic. praktyczne po-
rady. informacje o ślubach, narodzinach, pogrzebach, 
nowych mieszkańcach. Bodzie miejsce na publikowanie 
własnych utworów, korespondencji, wspomnień. 
Oczekujemy na wszelkie pomysły i inicjatywy dotyczące 
zarówi i 'Towarzystwa" jak i pisma, a przede wszystkim 

liczymy na pomoc i współprac 
Z jednego win iśmy sobie zdać sprawę: jeśli nie zro-
bimy nic, to za zrr arnowaną szansę możemy mieć p»e-
ensjs tyiko uo siebie samych. 

Więc trzeba spróbowć - musi się udać! 
Grzegorz Białek 

Statut Towarzystwa jest opracowywany^ Gotowy projekt 
zostanie udostępniony do dyskusji. 
Po poprawkach i uchwaleniu na zebraniu ogólnym 
zostanie zgłoszony do sądu ce<em zarejestrowania 
naszego Towarzystwa jako organizacji prawnej. 
O terminie zebrania poinformujemy za pomocą 
specjalnych ogłoszeń. 

Apteka 
Po wielu latach upartych starań mieszkańców Osiedla 
Sławięcice o swoją aptekę, trud i upór zostały uwieńczone 
sukcesem. Trzeciego września br. zaczęła praca pry 
walna apteka. Prowadzić or?3. będzie perry asoiiyfstent 
Urzędowego Spisu Leków, szeroki asortyment ziół i 
preparatów "Herbapolu" oraz środki i preparaty para-jsr-
maceutyczne. 
Pracownicy opieki starać cię h; • ludzie korzystsjący 
z usług apiekibyii rzetelnie i tec^owo nbsługiwt--7 i 
A jeżeli po pewnym czasie słyszeć się będzie b i e -
dzenie "idę Oo naszej aptek-", będzie to spełnienie 
życzeń ludzi, którzy w niej pracują, jak i łych, którzy w łożyli 
duży wkład w jej powstanie. 
W tym miejscu nie można pominąć pana Włodzimierza. 
Matuszewskiego, który czuć się może jej Ojcem Chrzest-
nym, Radnych Osiedla oraz wielu życzliwych i chętnie 
niosdcych pomoc w jej organizowaniu. 
Niżej podpisany, Prowadzący tę aptekę zaprasza, do 
korzystania z jej usług Społeczeństwo Osiedla oraz oko-
licznych miejscowości codziennie w godzinach od 1QiQ-
1 8 " 

mgr Maciejewski. 

Profesor Tadeusz Chmielewski nie żyje! 

W dniu 8.09.1990 r. zmarł Profesor i adeusz Chmie-
lewski. Długoletni nauczyciel Technikum Chemicz-
nego w Sławięcicach. Wielki przyjaciel młodzieży. 
Wychowawca wielu pokoleń chemików. Do grona 

! wychowanków Profesora należą ministrowie, dyrek-
torzy, księża. 

Dziękujemy Ci Panie Profesorze. 
Spoczywaj w pokosu. 



HISTORIA SŁAWIĘCIC 
£.'; yięrice - o ejscowość godna sławy (gdyż nazwę tę 
w/wodzić moż: a od słów. sława) należ/ do najstarszych 
na Śląsku. Przetrwała ona ocł czasów piastowskich aż do 
dnia dzisiejszego. Rdzeń nazwy "sława" zachował się 
nawet w niemieckim brzmieniu nazwy miejscowości w 
okresie Trzeciej Rzeszy (Ehrenforst). 
Założenie Sławięcic trudno jestpowiązać z konkretną da-
ta. Nieznane są początki grodu, osady lub kościoła Dość 
przypadkowe wykopaliska ujawniły śśady osadnictwa 
wczesno-historycznego, sięgającego - być może IX 
wieku. Podczas wyburzania starego kościoła słŚwięcic-
ki ego w X!X wieku napotkano na stare fundamenty. Układ 
ich wskazywał naresztki świątyni pogańskiej, którąpóźniej 
przekształcono w kościół chrześcijański. 
Najdawniejsze zapiski cdnoszące się do Sławięcic po-
chodzą z Xlii wieku. W tym czasie wchodziły one w skład 
księstwa opolskiego rządzonego przez śląskich Piasto-
wiczów, księcia Kazimierza (1211-1229), Mieszkał! (122S-
1246) i księcia Władysława. Opolczyka <t24B-1£«2jf (tego, 
którysprowadził do Częstochowy Obr&z J&snOsćrśki). Po 
jego śmierci księstwo zostało podzielone międży czte-
recii synów. Sławięcice weszły w skład księstwa ko-
zielsko -bytomskiego. 
- c i t \ ? - źródi? i t 'iVi.cice z księciem 
i 'lar- vłav.em!! Opotezykittm. rcioncdormfe za jego 
panowaniauzyskały prawamieisL . v- 'ym ez:/s!.e istniał 
również Ujazd będący własnością biskupów wrocław-
skich. To bliskie sąsiedztwo mis' o niekorzystny. pływną 
los Slć-więcic. Stanowiły one jako n bsio zagrożenie dla 
rózwoj;igc$podarczego jpobiiskiago Ujazdu; 30 liśtbpada 
1260 roku książę Władysław. II Opolczyk odebrał 
Sławięcicom prawa miejskie i zamienił je w zw; , Ją wieś. 
Utraciły one wówczas prawa targowe, a. nawet drogę 
publiczną, która, miała przechodzić tylko przez Ujazd. 
Odebranie praw miejskich Sławięcicom spowodowało 
"niewątpliwie uszczuplenie znaczenia miejscowości i do-
chodów księcia. Celem rekompensaty otrzymał on od 
biskupa wrocławskiego ii wiosek. 
Ipirafy j&^cie ponieśli mieszkańcy Sławięcic, trudno dziś 
t cenić. Można przypuszczać, że w 1260 r. trwała już 
b-:dowa miasta, że wytyczono jego przyszły kształt, 
wyznaczono miejsce pod budowę ratusza i domów 
mieszkalnych. Trudno jest jednak jednoznacznie umiejs-

„ cowić poł ożenie rynku I innych obiektów. Można wskazać 
dwa obszary: jeden położony w pobliżu dzisiejszego, 
ko i dola parafialnego, określany później jako Wielkie 
Sławięcice, drugi to okolice Technikum Chemicznego, 
określany jako Małe Sławięcice, później utrwaliła się 
również nazwa Mała Wieś. 
Pozbawienie Sławięcic praw miejskich nie było równo-
znaczne z likwidacją osady istriejącej tu od dawna. Wieś 
miała nadal warunki utrzymania się, a nawet rozwoju. Sta-
nowiła w czasie pobytów księcia przejściowy, lecz ważny 

ośr. :'ekwłrdzypolitycznej i administracyjnej c 3 całego 
ksi-: twa. Częste pobyty książąt na sławięcicv. t zamku, 
podnosiły znaczenie miejscowości, której ludność świad-
czy a różnorodne usługi na rzecz księcia i jego domu. 

c.d.n 
Opracowano na podstawie pracy K. Jońcy. 

Krzysztof Kowalkowski 

W szpitalu 
Już przeszło sto iat szpital sławiędcki niesie pomoc 
chorym ze Sławięcic i okolicy. Wciągu tego stulecia 
pracowało w nim wielu wspaniałych iudzi.TJednym z rSch 
'był światowej sławy mikrobiolog, odkrywca prątka 
gruźlicy - Robert Koch. Dziś szpital nosi jego imię." Jaku " 
obiekt za Dytko wy podiega ochronie prawnej! 
Obecnie istnieją tu dwa Oddziały Chorób Płuc oraz 
Oddział Internistyczno-Zawodowy. Na. korzyść Oddzia-
łów prac.ija: apteka szpitalna; pracownia rentgenowska, 
laboratorium (pracujące także dis Prr^hodn* w Sławię-
cicach) oraz zespół administracyjno-gospodarczy. 
Wiele dobrego można napisać o ludziach tu pracujących. 
Dzięki nim chorzy otoczeni są naprawdę troskliwą opieką 
Sąpacje!ia;któfżyma:acskierov ou^ do ?zoit3la specjai* 
lite czekają i$dzień dyżuru szpihiaitfawięati^egtf.Wiek 
chory-.': sr-m-ffea. żz z tek d f c ą óp>e>, spotkali się 
jcszczf w żadnei placowe, śłui l jy zdr: ... Tc o czym^ 
świadczy. 
A trzebi pamiętać, że warunki pracy sa/ti • r,; u łatwe. Sio ł&i 
w medycenie to bardzo dużo. Zmieli ło się leczenie, 
Zińiei' a się diagnostyka Dc u, zmian dostco 
ować stare budynki i id> infrastrukturę. Poważniejszych 
zmian często wprowadzić nie można. Na przeszkodzie 
stoią czasem przepisy o ochronie zabytków. a najczęściej 
- brak funduszy. Jest to bolączka całej naszej służby 
zdrowia -lako jednostka nydżetowa jesteśmy zależni od 
stanu finansów państwa, a stan ten jest powszechnie znany. 
Czekamy z nadzieją na nowe zasady finansowania służby 
zdrowia ale nie czekamy bezczynnie. 
Dzięki współpracy z zakładami przemysłowymi 
Kędzierzyna-Koźla udaje się poprawić zaop- trzenie w 
aparaturę medyczną. Mamy aparat do ultrasonografii, kar-
diomonitory, bronchofiberoskop. 
Czynimy starania w kraju i za granicą o zdobycie jeszcze 

. kilka urządzeń, które pozwolą na lepszą diagnostykę i 
usprawnienie leczenia Jest jeszcze wiele do zrobienia! 
Tę krótką notatkę chdałbym zakończyć apelem do 
wszystkich czytelników. Jeżeli ktoś z Was, drodzy 
Czytelnicy, może w jakiś sposób nam pomóc będziemy 
głęboko wdzięczni. Czekamy na każdą inicjatywę. Każda 
z nich jest ważna bo może przynieść ulgę w cierpieniu a 
nawet uratować czyjeś życie. A przecież po te jesteśmy! 

Krzysztof Surdynomki 
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Amerykanie w Sławięcicach 
16 września, późnym niedzielnym popołudniem mieliśmy 
okazję powitać w Sławięcicach grupę amerykańskich 
turystów-pielgrzymów z Teksasu. Ta 23 osobowa grupa 
starszych osób to potomkowie polskiej emigracji z 1854r„, 
którzy próbują odnaleźć swoje rodzinne korzenie i 
miejsca, z których kiedyś, przed ponad wiekiem wyemi-
growali ich dziadkowie. 
i chociaż Sławięcice do tych miejsc nie należą, przyjechali 
również tu, aby zobaczyć rodzinną miejscowość i dom 
swojego księdza misjonarza w Teksasie - Franciszka 
Kurz aj a. 
Powitanie odbyło się na kościelnym placu udekorowanym 
z tej okazji flagami narodowymi Stanów Zjednoczonych, 
Polski oraz flagą stanu Teksas. Ksiądz proboszcz J. 
Fiechoczek powiedział parę słów powitania po polsku i 
angielsku, a małe dziewczynki wręczyły każdemu 
uczestnikowi pielgrzymki bukieciki kwiatów. 
Mile, jak zauważyliśmy, zaskoczeni amerykańscy goście 
przywitali się z każdą osobą, która była na parkingu. W 
większości wypadków posługiwali się przy tym, i to 
zupełnie nieźle, starą gwarą śląska. 
Po krótkim błogosławieństwie w kościele, całą grupą -
wraz z księdzem Kłakiem - również polskim misjonarzem 
•'/ USA, udali sie na ulic? Małą. Ati akcją, przynajmniej dla 
". -Ktotych. był p»zb|*.zd przez Sławięcice ftryczką za-
nfzężonąw konie, zamiast autobusem. Chętnych do takiej 
pezejażcsżki nie wystraszył padający cały dzień deszcz. 
Mó ulicy Malej gości oczekiwali rodzice i bracia księdza 
i ranka, pozostali jej mieszkańcy oraz chórek dziewczy-
nek śpiewających przy akompaniamencie gitary. 
Po krótkiej wizycie w rodzinnym domu księdza, goście po-
wrócili na plebanię, gdzie oczekiwała ich już przygotowa-
nawcześniej kolacjaoraz ostatnia atrakcjasławięcickiego 
wieczoru, czyli pan Jochem i jego zespół muzyczny. 
Oczywiście, gdzie ten zespół, tam i wesoła zabawa, którą 
naprawdę żal było przerywać, nawet ze względu na późną 
porę i czekającą jeszcze naszych gości cfrogę do Opola. 
Gdy jednak nadszedł już czas pożegnania i ostatniej 
wspólnej międzynarodowej pieśni przyjaźni, załamujący 
się głos i Izy wzruszenia nie były rzadkością. 
I chociaż cały program pobytu amerykańskich gości wy-
pełniony był wieloma atrakcjami związanymi ze zwiedza-
niem wspaniałych i zabytkowych miejsc w Krakowie czy 
Warszawie, to jednak w Sławięcicach. poprzez bezpoś-
i dni kontakt z ludźmi, mieli oni okazję przekonać się o 
p.zysłc iowej polskiej serdeczności oraz gościnności. 

Grażyna Kret 

O co walczą Radni? 
Radnymi w nowowybranej 27.V.90r. Radzie Miejskiej 
Kędzierzyna-Koźla, reprezentującymi Osiedle 
Sławięcice, są Anna Białek, Gerard Kurzaj i Józef Rypa. W 
36-osobowej Radzie mamy więc 3 "naszych". Jako Radni 
uważamy, że do najpilniejszych problemów, które w 
Sławięcicach trzeba rozwiązać należą; 

1) ochrona środowiska naturalnego osiedla 
2) gazyfikacja - w październiku b.r. rozpoczyna się 

budowa 2,6 kin odcinka rurociągu wysokiego 
ciśnienia. Wykonawca. - "Gazobudowa" Zabrze, in-
westor - "łnwestdim" Kędzierzyn-Koźle 

3) saia gimnastyczna dla szkoły podstawowej 
4) kanalizacja Osiedla 
5) naprawa dróg i chodników 
6) budowa nowego mostu na Kłodnicy w parkuj remont 

tzw. "małego mostku" 
7) uporządkowanie zabytkowego parku 
8) poprawa telefonizacji 
9) usuwanie śmieci (likwidacja dzikich wysypisk) 
10) poprawa pracy sieci wodociągowej 
11) oświetlenie ulic 
12) regulacja rzeki Kłodnicy 
13) likwidacja pustostanów mieszkaniowych i odclcnie lo-

kali komunalnych dobremu goNpodnrjow; 
14) poprawa handu i usług 
15) uczynienie z Domu Kultury rzeczywistej placówki kul-

tury 
16) likwidacja, brzydkich tablic informacyjnych przy 

wjeździe do Sławięcic 
17) poprawaestetyki Osiedla (zieleń, wystawy, szyldy itp.). 

Mamy świadomość, że w ciągu 4-letniej kadencji 
wszystkich spraw nie załatwimy. Ale kiedyś trzeba 
przecież zacząć! 

Nastawiony optymistycznie: 
Gerard Kurzaj 

"FOTOLAB" 
to szybkość solidność pewność 

Współwłaściciel FIRMY 
Michał Szendziełorz, mieszkaniec Sławięcic i 
zaprasza wszystkich F O T O A M A T ^ R Ó W 

Kędzierzyn ul. Piotra Skargi 21 

następnym numerze "Naszej Gazety" mjn.; korespondencja ks. Franka z Teksasu; wiadomości z Togo 
Ir ryka); najnowsze informacje o gazyfikacji Osiedla; Kącik świąteczny; historia sportu w Sławięcicach 
'•:-Jc.l); Sławięcice w Rzymie (odc.l); wywiad z Panem J. Kapolką pt "Jak budowałem Kanał Gliwicki" i inne. 
ZAPRASZAMY! 
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Gwarantujemy serdeczność i przyjaźń. 
Na terenie naszego Osiedla istnieje i prężnie działa Polski 
Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów. Nasze koło 
terenowe liczy 120 członków. Są to ludzie w wieku 
podeszłym, renciści, ludzie chorzy i często samotni. W 
Związku naszym szukają przyjaźni, zrozumienia, towa-
rzyskich spotkań, rozrywki,.a niekiedy również wsparcia 
materialnego. 
Zasłużonym dla naszego Koła i całego Związku 
działaczem jest Pan Robert Węgrzyk, założyciel i 
długoletni Prezes koła. Są wśród nas dostojni i wielce 
szanowni państwo Jutrzowie. państwo Grabowscy, 
państwo Dudkowie i wielu innych, zasłużonych 
mieszkańców naszego Osiedla. 
W środowisku naszym Związek ten cieszy się dużym 
uznaniem i szacunkiem, mamy bardzo duże wsparcie i 
pomoc tutejszej parafii, a szczególnie Księdza 
Proboszcza, mamy także pomoc ze strony Samorządu 
Mieszkańców. Zakładu Produkcji Warzywniczej oraz 
osób prywatnych i rzemieślników, którzy nie szczędzą 
pomocy materialnej, fundując nam wycieczki czy inne 
imprezy przy ciastku i kawie. 
Całym wielkim sercem wspomaga nas już emerytka, ale 
ciągle zapracowana pani E. Kurzaj. która razem z paniami 
B. Schitfer i K. Orczyk starają się wnieść do naszej pracy 
coś nowego tak, aby urozmaicić i uatrakcyjnić smutne 
często życie naszych Babć i Dziadków, Ojców, Matek i 
Przyjaciół. Nie możemy i nie chcemy być poza nawiasem 
życia społecznego Osiedla i Miasta. 
Mieliśmy bardzo wiele miłych i przyjemnych spotkań z cie-
kawymi ludźmi, uroczyście i z fasonem obchodzimy 
"Dzień Matki", "Dzień Babci". "Dzień Kobiet", Dni Emeryta 
i Rencisty. W świątecznym nastroju spotykamy się po 
świętach Bożego Narodzenia - przy świecach i z kolędami 
cieszymy się wspólnie z narodzenia Pana. Oglądamy 
razem'i często na wesoło filmy z kaset wideo, ofiarowane 
nam przez mieszkańców Osiedla - przyjaciół naszego 
Związku. Były na naszych spotkaniach modlitwy, śpiewy, 
dowcipy i nawet tańców nie zabrakło. Korzystamy z 
sanatoriów, wczasów, biletów ulgowych i wycieczek tak 
bliskich i dalekich, na jakie nas stać. 
Programem swego działania pragniemy objąć wszystkich 
potrzebujących mieszkańców naszego Osiedla, bez 
względu na ich pochodzenie i poglądy. Obiecujemy im 
miłe spędzenie wolnych chwil w gromadzie, wszelką 
pomoc, z materialną włącznie - na miarę naszych 
możliwości, gwarantujemy serdeczność, zrozumienie i 
przyjaźń. 
Tak miłą i serdeczną atmosferę w naszym kole 
zawdzięczamy wszystkim wymienionym, jak i tym nie 
wymienionym członkom naszej wspólnoty, przyjaciołom 
wspierającym nas, za. co wszystkim im Bóg Zapłać. 

Piszą dzieci. 
Wtym roku wnaszej Parafii zorganizowano półkolonie dl 
dzieci, które nie wyjechały na wakacje. Organizatorem ic 
był parafialny "Caritas" razem ze szkołą. Nazywało się t 
"Świetne lato w Sławięcicach". 
Co kilka dni opiekę naci grupą dzieci obejmowały inn 
osoby - byli to rodzice i inni dorośli ze Sławięcic. \ 
związku z tym program półkolonii był bardz 
urozmaicony. 
Jeździliśmy na wycieczki - m.in. na Górę Św. Anny, d 
wesołego miasteczka, do Opola, do Mosznej. Jeśli był 
ładna pogoda, to kąpaliśmy się w baseni w Blachowni. 
Braliśmy udział w ogniskach, zabawach, konkursach 
pięknymi nagrodami. Każdego dnia bawiliśmy się wesołe 
Byliśmy też z księdzem Frankiem na ślubie i weselu. 
Poznaliśmy wiele innych dzieci - z Miejsca Kłodnickiegc 
Blachowni a także z Kędzierzyna, które też przyjeżdzał 
na nasze półkolonie. 
Było bardzo dobrze. Ma my nad z i ej ę, ż e w p rzys z łymrok 
też będą chętni dorośli do zorganizowania nam wakacj 
Dużo buziaków dla wszystkich. 

Sióstr, 
PS. Pomogły nam PGO i Spółdzielnia Mleczarska ora 
wielu dobrych ludzi. Dziękujemy im bardzo. 

DZIEŃ EDUKACJI NARODOWEJ 

Z tej okazji Dyrekcji Szkoły Podstawowej. Technikun 
i Przedszkola oraz wszystkim nauczycielom i wychc 
wawcom życzymy wielu dni radości i sukcesów w pracy 
dziećmi i młodzieżą. 
Wszystkim uczącym się życzymy dobrego samopoczuci 
w szkole i unikania jedynek, czyli "pał". 

RED A KOJ 

Prywatna Piekarnia -
Pana ZDONA, 

Sławięcice (obok Technikum) 
ZAPRASZA! 

Włodzimierz Matuszewski 
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Z ostatniej chwili 
W poniedziałek, 8X1990 r. nastąpiło protokolarne oddanie placu budowy poci 
lazociąg wysokiego ciśnienia, który zasili'w przyszłości całe Sławięcice. Wykonawca 
•boty - "Gazobudowa" z Zabrza przejęła pas leśny od Nadleśnictwa i jak zapewnia 
jerownik Grupy Robót inź.Grabowski, pierwsze rury będą ułożone jeszcze w 
laździefniku br. 

Witamy w Sławięcicach, inżynierze Grabowski! 
Czekaliśmy na Pana z utęsknieniem całe 7 lat! 

p ę k i ofiarności parafian z Duisburga, 
ościół w Miejscu Kłodnickim otrzymał 
zwony a szpital w Sławięcicach inhala-
3ry oraz leki. 
Ofiarodawcom serdeczne Bóg zapłać! 

udynek kina "Mozaika" należy do 
[amorządu Mieszkańców. 
|)czekujemy na propozycje ciekawego 
wykorzystania. 

Samorząd 

irmie"DROGBUD", która "naprawiała" 
awierzchnię ulicy Sławięcickiej gratu-
jjemy szybkiej i dokładnej pracy. 
/ten sposób może dogonimy Europę za 

> 00 lat. 

Ze sportu 
Reprezentacja Sławięcic (w wieku do lat 15) 
zwyciężyła drużynę z Niezcltowic. Wynik 3:0 to 
zasługatakichzawodriikówjak:TornekPoloczek, 
Andrzej Wieczorek, Mariusz Syrek, Tomasz Kiel, 
Marek Przebienda, Mariusz Sladczyk, Janusz 
Przeździerny, Marek Kiełbasa, Maciej 
Przewrocki, Stachu Kasperczyk i inni. 
Brawo chłopcy. Tylko tak dalej. Sławięcice 
czekają na wasze zwycięstwa. 
A może zagracie z Cisowa? 

Najtańsze i najsmaczniejsze przetwory 
owocowe i warzywne poleca 

SKLEP FIRMOWY 
Zakładu Produkcji Warzywniczej 

ul. Sławię cicka czynny od 10uu - 18uu. 

ZAPRASZAMY 

Cały dochód ze sprzedaży Gazety przeznaczony jest na cele charytatywne. 

pdaguje kolegium: Grzegorz Białek, Krzysztof Burdynowski. Maria Grzywacz, Gerard Kurzaj, Piotr Olesz. 
pres redakcji: 47-230 Kędzierzyn-Koźle (Sławięcice), ul. Asnyka 17, tel 352-51 
pdakcja zaprasza wszystkich chętnych do wspólredagownia pisma. Jesteśmy otwarci na wszelkie propo-
rcje, uwagi, opinie. 
?oby mieszkające obecnie za granicą a zainteresowane systematycznym otrzymywaniem drogą pocztową 
taej Gazety" prosimy o listowny kontakt z Redakcją. 




